
 

 

 

Zápis z 5. zasedání Akademického senátu FIS 
konaného dne 19.2.2025 

 
Přítomni: Langhamrová, Pavlíček, Borovička, Buchalcevová, Kaspříková, Löster, Radváková, 

Sixta, Charvát, Fales, Malínek, Morová,  Stárek (online), Chudán (online), Potančok (online), 

Ivanega (online) 

 

 

Omluveni: Staněk 

 

Hosté: Fischer (děkan), Doucek (proděkan), Chlapek (proděkan), Vltavská (proděkanka), Šulc, 

Kliegr, Novotný, Zouhar 

 

Online: Mazouch, Vondra 

 

Zasedání probíhalo hybridní formou v místnosti NB 468 a online prostřednictvím MS Teams. 

O jednotlivých bodech programu hlasovali členové AS FIS dle jednacího řádu, a to postupně 

po projednání jednotlivých bodů. 

 

Na začátku zasedání předsedající senátorka Langhamrová konstatovala, že je přítomno 16 členů 

senátu, a tedy AS je usnášeníschopný. 

 

Program: 

1. Akreditace studijních programů FIS 

2. Různé 

 

 

Předsedkyně dala hlasovat o programu, který byl předem zaslán. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

16-0-0 

 

Program byl schválen. 

 

 

1. Akreditace studijních programů FIS 

 

Děkan Fischer na úvod jednání představil důvody pro akreditace nových studijních programů.  

Současné studijní programy čelí některým vnitřním slabším stránkám i vnějším hrozbám. Jako 

vnitřní problémy uvedl mimo jiné nedostatečné personální zabezpečení některých studijních 

programů a rozpor mezi vzdělávací a tvůrčí rolí, kdy některé studijní programy s větší 

poptávkou ze strany uchazečů vykazují nízkou tvůrčí činnost, a naopak klíčové osoby studijních 

programů s nižším počtem uchazečů publikují více. Mezi vnější hrozby patří klesající veřejné 

financování a nejistota ohledně budoucího systému vnitřních a vnějších akreditací. Bez ohledu 

na tyto faktory platnost akreditace většiny stávajících studijních programů končí v letech 2028 

a 2029. 



 

 

 

Děkan Fischer dále představil příležitosti a přínosy, které přinese akreditování nových 

studijních programů. Uvádí, že uchazeči o studium, studenti, absolventi i akademičtí pracovníci 

poptávají nové a modernizovanější obory/programy. Větší zájem uchazečů o studijní programy 

vede k přijímání studentů s lepšími studijními předpoklady, což následně přináší lepší studijní 

výsledky a nižší studijní neúspěšnost. 

 

Jádrem celého návrhu je silné provázání vzdělávací činnosti, tvůrčí činnosti a společenské role 

fakulty. Cílem jsou silné studijní programy s kvalitní výukou a novými silnými garanty. Do 

nově akreditovaných programů studenti poprvé nastoupí od akademického roku 2026/2027, 

s tím, že studenti, kteří započali studium na stávajících studijních programech, dokončí jejich 

studium. Pro AR 2025/26 budou studenti ještě přijímáni do stávajících programů. 

 

Dle děkana Fischera bude na příštím jednání AS FIS předložen záměr akreditovat studijní 

program v oblasti ekonometrie a operačního výzkumu a v dohledné době budou diskutovány 

úpravy akreditací či nové akreditace anglických bakalářských a magisterských programů a 

všech doktorských programů. 

 

Po úvodním představení následovaly prezentace a rozpravy k jednotlivým akreditovaným 

programům. 

 

Analýza ekonomických dat a matematické modelování 

 

Pan docent Šulc, garant navrhovaného programu, představil bakalářský studijní program 

Analýza ekonomických dat a matematické modelování.  

 

Uvedl, že se jedná o akademický program, který cílí na teoretické i praktické znalosti v oblasti 

datové analýzy a modelování, přičemž třetina předmětů je vyučována v angličtině, což připraví 

studenty na studium anglických magisterských programů. Studenti tohoto programu si ve 

volitelné části předmětů vybírají ze čtyř bloků. 

 

Následovala diskuse, ve které vystoupili: Šulc, Kaspříková a Zouhar. 

 

V rámci diskuse byl vznesen dotaz na počet semestrů výuky matematiky s návrhem na její 

posílení. Závěrem této diskuse garant programu Šulc konstatoval, že studenti by měli mít 

možnost studovat matematiku v rámci volitelných předmětů, které mají v rámci programu 

kapacitu 24 kreditů. Samotné volitelné předměty se budou doplňovat a upravovat v 

budoucnosti. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat bakalářský studijní program Analýza 

ekonomických dat a matematické modelování.  

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

15-1-0 

 

 

  



 

 

Data Analytics 

 

Pan docent Zouhar, garant navrhovaného programu, představil bakalářský studijní program 

Data Analytics. 

 

Stávající program Data Analytics je 4 roky starý, proto nedochází k větším změnám. 

Mezi současnou a navrhovanou podobou programu je zhruba 70% shoda. Největší změnu 

představuje přechod z profesního programu v délce 7  semestrů na  akademický program v 

délce 6 semestrů. 

Důvodem této změny je skutečnost, že po ukončení bakalářského programu po 7 semestrech 

není možné plynule navázat studiem magisterského programu bez přerušení či prodloužení 

studia. 

  

Následovala diskuse, ve které vystoupili: Zouhar, Kaspříková a Pavlíček. 

 

Diskuse se týkala počtu matematických předmětů a předmětů vyučovaných v anglickém jazyce. 

Závěrem diskuse garant navrhovaného programu přislíbil, že matematika bude silně 

doporučována ve volitelných předmětech a uvedl, že předměty v anglickém jazyce tvoří 30 % 

povinných předmětů ve studijním plánu, s tím, že budou navíc také prioritní coby volitelné 

předměty. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat bakalářský studijní program Data 

Analytics.  

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

15-1-0 

 

 

Aplikovaná informatika 

 

Pan prorektor Novotný, garant navrhovaného programu, představil bakalářský studijní program 

Aplikovaná informatika. 

 

Uvedl, že i přes úspěšnost stávajícího programu Aplikovaná informatika je třeba provést změny 

a obor přizpůsobit měnícím se potřebám studentů. Jedním z hlavních cílů je zvýšení flexibility 

rozvrhu, která bude zaručena zrušením prezenčních přednášek; to také zvýší kapacitu 

vyučujících pro interaktivnější výuku na cvičeních a seminářích. Druhým hlavním cílem je 

zlepšení provázání znalosti z jednotlivých kurzů vytvořením ročníkových týmových projektů, 

které propojí povinné předměty daného akademického roku. 

 

Následovala diskuse, ve které vystoupili: Novotný, Morová, Radváková, Chlapek, Malínek, 

Kaspříková a Fischer. 

 

Diskuse se týkala 3 hlavních bodů, prvním byly obavy z potenciálních problémů s výjezdem na 

Erasmus kvůli ročníkovým projektům a dále obavy ze zrušení tradičních přednášek, poslední 

se týkal potřebnosti výuky odborných předmětů v AJ - ať již formou volitelných předmětů nebo 

místo výuky jazykových kurzů. V rámci diskuse garant programu uvedl, že výše uvedené 

otázky byly při tvorbě programu samozřejmě zvažovány a jsou v něm zapracovány. Současně 



 

 

pozval jak studenty, tak pedagogy do detailní implementační diskuse v následujícím roce, kde 

budou stanoveny konkrétní postupy a nastavení v jednotlivých oblastech s cílem vytvořit 

program evropské úrovně. Závěrem diskuse přislíbil garant přizpůsobení studijního programu 

tak, aby se žádná z těchto obav nenaplnila. 

 

Před hlasováním o usnesení zasedání z důvodu výuky opustili senátoři Löster a 

Buchalcevová. Přítomno 14 senátorů.  

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat bakalářský studijní program Aplikovaná 

informatika.  

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

12-0-2 

 

Business informatika 

Pan prorektor Novotný, garant navrhovaného programu, představil magisterský studijní 

program Business informatika. 

 

Senátorka Buchalcevová připomněla, že tento nový program navazuje na stávající prezenční 

program Informační systémy a technologie a stávající distanční program Podniková 

informatika, který býval doposud vyučován pouze v distanční formě, nově by však došlo ke 

změně na kombinovanou a prezenční formu. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat magisterský studijní program Business 

informatika, forma studia prezenční.  

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

14-0-0 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat magisterský studijní program Business 

informatika, forma studia kombinovaná.  

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

14-0-0 

 

 

Ekonomická analýza veřejných politik 

 

Pan docent Mazouch, vedoucí katedry ekonomické statistiky, v zastoupení navržené garantky 

doc. Kalíškové představil magisterský studijní program Ekonomická analýza veřejných politik.  

 

Uvedl, že akreditace tohoto programu byla vytvořena na základě zájmu o toto téma, přičemž 

obdobný program v ČR neexistuje. 

 



 

 

Dále představil způsob financování akreditovaného programu, uvedl, že program vznikne za 

výrazné finanční podpory od donora a že bez tohoto financování by program nemohl vzniknout. 

 

Následovala diskuse, ve které vystoupili: Mazouch, Radváková, Kaspříková, Fischer, 

Borovička, Pavlíček. 

 

Hlavním předmětem diskuse bylo vnější financování tohoto programu. Senátoři se doptávali na 

bližší informace týkající se této podpory, zejména na zdroj financování a případné závazky, 

které z něj vyplývají. Docent Mazouch nejasnosti objasnil a zdůraznil, že fakultě nevznikají 

žádné zásadní závazky, kromě přípravy a uskutečňování studijního programu. 

 

Diskuse se týkala také profilu uchazečů a překryvu programu s programy jiných vysokých škol 

a fakult. 

 

Před hlasováním o usnesení zasedání opustil senátor Stárek. Přítomno 13 senátorů.  

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat magisterský studijní program Ekonomická 

analýza veřejných politik.  

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

10-1-2 

 

 

Informační věda a webové technologie 

 

Pan docent Kliegr, garant navrhovaného programu, představil bakalářský studijní program 

Informační věda a webové technologie.  

 

Uvedl, že studenti jsou technologií znalejší, než bývali dříve. Nový studijní program odráží tuto 

změnu. Bude vyučován hybridní formou kombinující tradiční prezenční a online formu výuky. 

Zachovává přednášky v menším rozsahu a dále klade důraz na propojení jak technických, tak i 

měkkých kompetencí studentů. 

 

Před hlasováním o usnesení zasedání opustil senátor Sixta a opětovně se k zasedání 

připojil senátor Stárek. Přítomno 13 senátorů. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat bakalářský studijní program Informační 

věda a webové technologie. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

13-0-0 

 

 

  



 

 

Multimédia v ekonomické praxi 

 

Pan doktor Vondra, garant navrhovaného programu, představil bakalářský studijní program 

Multimédia v ekonomické praxi. 

 

Největší změnou v programu je zkrácení výukového plánu ze sedmi na šest semestrů, přičemž 

obor je i nadále profesní. Studijní plán obsahuje jeden či maximálně dva zátěžové předměty na 

semestr. Oborové předměty mají nyní osm kreditů, do programu byly přidány také předměty 

kladoucí důraz na měkké dovednosti a byly aktualizovány ekonomické předměty. 

 

Následovala diskuse, ve které vystoupili: Vondra, Radváková, Pavlíček a Langhamrová. 

 

Diskuse se týkala způsobu, jakým byl studijní program tvořen a dále dotazů ohledně 

jednotlivých témat jako je možnost výjezdu na Erasmus, předmětů v angličtině a výuky 

demografie. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat bakalářský studijní program Multimédia v 

ekonomické praxi. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

13-0-0 

 

Statistika a data science 

 

Pan docent Šulc, garant navrhovaného programu, představil magisterský studijní program 

Statistika a data science.   

 

Nový studijní program vychází z dosavadního programu Statistika, přičemž došlo k 

modernizaci – byly upraveny stávající předměty a doplněno strojové učení. Studenti se během 

studia mohou profilovat do čtyř různých odborností. Absolventi budou schopni kombinovat 

statistické myšlení s ekonomickým nadhledem, což jim poskytne široké uplatnění v praxi. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat magisterský studijní program Statistika a 

data science.  

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

13-0-0 

 

 

  



 

 

Umělá inteligence a data science 

 

Pan docent Kliegr, garant navrhovaného programu, představil magisterský studijní program 

Umělá inteligence a data science a blíže popsal rozdělení programu do tří různých specializací. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat magisterský studijní program Umělá 

inteligence a data science. Program bude rozdělen do tří specializací. 

 

Hlasování: 

pro - proti - zdržel se 

13-0-0 

 

Všechna usnesení byla schválena. 

 

 

 

2. Různé 

Senátor Pavlíček navrhl audit bezpečnostních opatření v budovách školy na základě osobní 

zkušenosti s nefunkční krizovou linkou ve výtahu školy. 

Dále pak senátor Pavlíček navrhl řešit rozšíření Kolektivní smlouvy s odbory o možnost 

finančního příspěvku zaměstnavatele také do nově zřizovaných DIP fondů (současná kolektivní 

smlouva totiž zmiňuje jen možnost příspěvku na penzijní spoření). 

 

Děkan Fischer informoval o řešení podnětů z minulých jednání AS FIS, zejména o 

připravovaném prostoru pro ohřev vlastního jídla. 

 

V 10:39 předsedkyně ukončila zasedání. 

 

 

 

 

Zapsal: Morová     Za správnost: Langhamrová, Pavlíček 

 

 

 


